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Determination of Styrene Content in SBR by Pyrolysis Gas Chromatography

CHEN Boyu，GU Ying，CHEN Sheng
（Zhongce Rubber Group Co. ，Ltd，Hangzhou　310018，China）

Abstract：The content of styrene in styrene butadiene rubber（SBR） was determined by pyrolysis gas 
chromatography. The results showed that there was a good linear relationship between the theoretical styrene 
content and the relative peak area ratio of characteristic peaks obtained by pyrolysis gas chromatography，
and the correlation factor was 0. 998 9. The styrene content corrected by the standard curve was close to the 
real value，the relative error of the calculation result was less than 3%，and the relative standard deviation 
of the measurement result was within 2%. The test method had the advantages of simple operation，good 
repeatability and reproducibility，and high accuracy.
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量测定，特征峰选用4-乙烯基环己烯和苯乙烯时，

测定的相对标准偏差在2%以内。标准曲线的R2为

0. 998 9，线性关系较好，已知样品测定的相对误

差在3%以内。该试验方法操作简单，重复性和再

现性好，准确度高，可以用于测定SBR中苯乙烯的 
含量。

本试验方法不只局限于本工作所使用的SBR
牌号，建议作标准曲线时使用的SBR品种不少于5
种，且各SBR之间的苯乙烯含量梯度在5%以上依

次增大。
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一种汽车用新型低碳节能环保轮胎气密层

及其制备方法

由青岛沃瑞轮胎有限公司申请的专利（公布

号　CN 114031862A，公 布 日 期　2022-02-11）
“一种汽车用新型低碳节能环保轮胎气密层及其

制备方法”，涉及一种汽车用新型低碳节能环保

轮胎气密层及其制备方法，气密层配方为卤化丁

基橡胶　50～60，天然橡胶　20～30，丁苯橡胶

　20～30，无机填料　80～100，氧化锌　2～4，

均匀剂　4～6，分散剂　2～4，硬脂酸　1～1. 2，

增粘树脂　3～5，促进剂　1. 2～1. 8，防焦剂　

0. 1～0. 2，硫黄　1. 6～2。本发明采用100%无机

填料替代100%炭黑或炭黑和无机填料并用，在保

证胶料加工性能、屈挠性能和气密性的同时，大幅

降低轮胎成本；此外，本发明减少了炭黑的用量，

间接降低了填料生产企业和轮胎产业链的碳排

放，有助于环境保护。
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